
PROTOKÓŁ NR III/2022 
z obrad III Sesji Nadzwyczajnej  Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
która odbyła się w dniu 3 marca 2022r. w godz. 13:00 – 13:15 

w sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
 

Podjęto uchwały: 
 
III.51.2022 w sprawie udzielenia pomocy rządowej dla miasta 

partnerskiego Borszczów na Ukrainie. 
III.52.2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
III.53.2022 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok, 
 
 
Ad .1. 
Otwarcie III Sesji Nadzwyczajnej Rady Miasta, stwierdzenie 
prawomocności obrad. 
 
Otwarcia III Sesji Nadzwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Miasta – Piotr Szereda, który powitał zebranych. Na 
podstawie listy obecności, stwierdził prawomocność obrad.  
 
W Sesji udziału nie brał Radny – Tadeusz Sławik oraz radna Angelika Garus-
Kopertowska 
 
Zdalnie w Sesji brali udział Radni: Łukasz Kasza, Grzegorz Mosoń, Ryszard 
Piechoczek, Wojciech Marcol 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał 
otrzymali wszyscy radni.  
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.2 
 
Wybór Komisji uchwał i wniosków.  
 
Michał Urgoł – Radny Rady Miasta  
 - W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy Radnego 
Szymona Klimczaka - wyraził zgodę.  
 
Alina Chojecka – Radna Rady Miasta  
- W imieniu Klubu Radnych Koalicja Samorządowa zgłaszam do pracy Radną 
Małgorzatę Filipowicz  - wyraziła  zgodę. 
 
Głosowanie radnych: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
Stwierdzam, że skład Komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie.  



 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad.3 
 
Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Proszę Panią Prezydent o zabranie głosu. 
 
Anna Hetman 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo w nawiązaniu do tematyki Sesji 
Nadzwyczajnej chciałam przekazać  kilka słów wprowadzenia ponieważ bardzo 
dużo pytań kierowanych jest do nas od mieszkańców miasta. Chciałabym wyjaśnić 
pewne kwestie. Moja odpowiedź jednocześnie będzie odpowiedzią na Państwa 
wniosek złożony na ostatniej Sesji dotyczący pomocy naszemu miastu 
partnerskiemu Borszczów. Zanim rozpoczął się konflikt zbrojny stale jesteśmy w 
kontakcie z miastem partnerskim. Oficjalnie zwróciliśmy się 17 lutego 2022 do 
Burmistrza miasta Borszczów z pytaniem o formę pomocy i czy w ogóle pomocy 
potrzebują. W tym czasie zaczęły się dokonywać zmiany na terenie Ukrainy. Jak 
wiemy wybuchł konflikt zbrojny. 26 lutego 2022 r. otrzymaliśmy oficjalną 
odpowiedź z miasta partnerskiego jakiej konkretnie pomocy miasto potrzebuje. 
Pomoc, której miasto potrzebuje to są agregaty prądotwórcze, śpiwory, środki 
czystości, jednorazowe ręczniki i to co jest niezbędne do zachowania normalnego  
życia przede wszystkim mężczyzn, którzy wychodzą na wojnę. Z miasta 
partnerskiego Borszczów była taka prośba  by nie kierować niepotrzebnych darów 
do nich. Będąc w stałym kontakcie z Wojewodą, miastem Borszczów oraz osobami 
przebywającymi na Ukrainie mamy informacje  w jaki sposób  pomoc na Ukrainę 
powinna być kierowana. Proszę i apeluję jednocześnie do naszych mieszkańców, 
aby kontaktować się przede wszystkim ze SM z pytaniami jaka pomoc jest w tym 
momencie niezbędna. Dzieje się tak, w  że wielu przypadkach pomoc nie trafia tam 
gdzie powinna trafić. Jako miasto pomoc Ukrainie oferujemy w 3 formach. Pierwsza 
to jest pomoc humanitarna czyli zbieranie darów, ale konkretnych, które wskazuje 
Wojewoda. Dary mogą trafić do tych potrzebujących i w takie miejsca, które 
rzeczywiście tej pomocy potrzebują. Wojewodowie po naszej stronie i 
przedstawiciele po stronie ukraińskiej mają tą pomoc skoordynowaną. Pomoc 
humanitarna polega na zbieraniu potrzebnych wskazanych na liście darów. Na 
bieżąco na stronie miasta i fanpagu udostępniamy listy. Tylko wg.tej listy 
prosiłabym ,aby dary przekazywać. Właściwe miejsce do zbierania darów to jest 
SM. Dary następnie na specjalnych paletach, opisane i posegregowane trafiają do 
magazynów zorganizowanych przez Wojewodów i dalej przekazywane są 
specjalnym transportem humanitarnym w konkretne miejsce na Ukrainie.  Wtedy 
wiadomo, że pomoc faktycznie trafi do potrzebujących. Druga pomoc dotyczy 
miast partnerskich czyli tak jak w naszym przypadku konkretnie skierowanej 
pomocy. Będziemy dzisiaj Państwa prosić o przegłosowanie projektu uchwały w 
sprawie pomocy rzeczowej w formie przekazania agregatora prądotwórczego. 
Przekażemy również inne dary, ale bez uchwały  bo nie są one na stanie naszego 
majątku. Na miejscu pomoc wygląda bardzo dobrze. Proszę również, żeby była ona 
skoordynowana. Wielu mieszańców za co bardzo dziękuję oferuje mieszkania, 
domy, jedzenie i wszelką inna pomoc co jest bardzo cenne. Uruchomiły się takie 
dobre odruchy ze strony mieszkańców natomiast to wszystko musi być 



skoordynowane. Ci ludzie Osoby mogą przebywać przez różny okres w naszym 
mieście. Może to być czas dłuższy. Potrzebują jedzenia, spania, ubrania. Za to 
wszystko trzeba będzie płacić a nie możemy uruchomić żadnych środków np. z 
rezerwy kryzysowej czy środków refundowanych przez Wojewodę jeśli nie będzie 
to sformalizowane. Każdy uchodźca, który przekroczył granicę nie wcześniej niż 24 
lutego otrzymuje pomoc i opiekę jak każdy Polak zarówno w zakresie edukacji, 
zdrowia, opieki społecznej czy pomocy psychologicznej. Na razie nie mamy ustawy, 
która dawałaby możliwość finansowania pobytu np. w mieszkaniach prywatnych. 
Jeśli ustawa będzie uchwalona to OPS będzie mógł taką pomoc finansową udzielić 
jak każdemu mieszkańcowi. Na ten moment finansowanie odbywa się z rezerwy 
kryzysowej, ale nie możemy opłacić pobytu w mieszkaniu prywatnym. Osoby, które 
w tej chwili przebywają w mieście (ok. 60 osób) na razie mają zapewnioną pomoc 
u osób w prywatnych domach. Nikt z tych osób na chwilę obecną nie oczekuje 
żadnego wsparcia w tym zakresie. Jeśli będzie tych osób więcej będziemy 
oczywiście starali się umieścić osoby w domach czy mieszkaniach jeśli będą takie 
dostępne. Mamy przygotowane ponad 200 miejsc w naszych punktach miejskich , 
które nie są wszystkie uruchomione bo nie ma takiej potrzeby, ale są 
przygotowane. Są to domy sołeckie, Dom Zdrojowy, czy miejsca w parafiach. 
Bardzo ważne jest, aby każdy uchodźca był zarejestrowany w naszej bazie. SM 
każdego dnia przekazuje informacje do Wojewody o ilości osób i zakresie 
udzielonej pomocy. Mamy uruchomiony punkt w siedzibie głównej MBP. Jest Pani z 
Ukrainy, która pracuje w MBP posługuje się językiem polskim, ukraińskim i 
rosyjskim. W każdej chwili może udzielić pomocy i wsparcia. Wszelkich informacji 
udziela SM,  Wydział Informacji, Promocji i  Współpracy Zagranicznej oraz OPS. 
Bardzo dziękuję wszystkim pracownikom głównie OPS, Wydziałowi Informacji, 
Promocji, SM i pracownikom MOSI-ru. Bardzo Państwa proszę o przegłosowanie 
uchwały, która dotyczy pomocy naszemu miastu partnerskiemu.  
 
Szymon Klimczak  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rządowej dla miasta partnerskiego 
Borszczów na Ukrainie. 
 
Opinia Komisji Budżetu i Skarbu – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr III.51.2022 w sprawie udzielenia pomocy rządowej dla miasta 
partnerskiego Borszczów na Ukrainie została podjęta głosami: za- 21, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
 
Szymon Klimczak  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił 
projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 



Opinia Komisji Budżetu i Skarbu – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr III.52.2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za: 21, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu. 
 
Szymon Klimczak  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił 
projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
2022 rok, 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr III.53.2022 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok, została podjęta głosami: za - 21, przeciw – 
0, wstrzymujących się – 0 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.4 
 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Szanowni Państwo na zakończenie chciałabym  dodać, że minął tydzień czasu i 
widzimy skutki straszliwej wojny. Cieszę się, że służby podjęły wyzwanie i pracują 
na wysokich obrotach. Chciałbym podziękować mieszkańcom, członkom spółdzielni 
którzy pomagają. Apeluję o rozważne udzielania pomocy. Ze swojej strony wiem, 
że spółdzielnie również starają się pomagać. Wierzę w to, że jesteśmy wielkiego 
serca, ale przygotujmy się na niesienie długotrwałej pomocy wielu ludziom. 
Dziękuję za sprawne przybycie na dzisiejszą Sesję RM. Zamykam III Sesję 
Nadzwyczajną Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój.  
 
 
Protokołowała 
Monika Dulewicz 


